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P r o t o k ó ł  Nr LIX/23 

 

 s e s j i  Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 31 sierpnia 2023 roku, pod przewodnictwem pana Romualda 

REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta  

w godzinach od 900 do 1230. 

 

Pkt 1. 

 

Przewodniczący Rady pan Romuald REMISZEWSKI – otworzył  LIX  zwyczajną sesję 

Rady Miasta Działdowo. 

 

Ustawowy skład Rady wynosi - 21 radnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych  aby włączyli się do elektronicznego systemu 

głosowania  i sprawdził obecność. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że w sesji  uczestniczy 21 radnych.  Rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Przewodniczący powitał uczestniczących w  sesji:  

Pana Grzegorza MROWIŃSKIEGO - Burmistrza Miasta    

Pana Grzegorza KASZUBSKIEGO – Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Działdowskiego 

Panią Żanettę KŁYSZEWSKĄ-FIDORSKĄ – Sekretarz Miasta 

Panią Beatę SZYDŁOWSKĄ -ANACZKOWSKĄ -  Skarbnik Miasta  

Pana Jakuba ZIĘTEGO - Radcę prawnego Urzędu Miasta 

Prezesów Spółek Miejskich i Dyrektorów jednostek organizacyjnych Urzędu Miasta 

Działdowo, Przewodniczących Zarządów Osiedli, Naczelników Wydziałów i pracowników 

Urzędu Miasta, przedstawicieli lokalnych mediów oraz mieszkańców   oglądających  obrady   

za pośrednictwem Internetu.  

 

Przewodniczący odczytał klauzulę informacyjną dotyczącą transmisji obrad Rady Miasta. 

(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. pkt 2. 

 

Zmiany porządku obrad. 
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 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy 

są wnioski w sprawie zmiany  porządku obrad?  

Wniosków o zmianę porządku obrad nie było, wobec czego Przewodniczący poddał pod 

głosowanie porządek obrad. 

Rada jednogłośnie  – 21 głosami „za” przyjęła porządek. 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poinformował, że  Rada będzie obradowała zgodnie z przyjętym 

porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  LVII i LVIII sesji. 

4. Sprawozdanie   Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie:  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2023-2030. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie:  pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia regulaminu przyznawania nagród i wyróżnień                       

w Gminie-Miasto Działdowo osobom fizycznym, trenerom i działaczom sportowym za 

wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie 

sportowym. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania 

wieczystego wraz  z prawem własności budowli znajdujących się na działkach 

oznaczonych nr 2/85 oraz 2/84 położonych w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto 

Działdowo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonej w Działdowie przeznaczonej na poprawienie  warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie: bezpośredniego powierzenia świadczenia usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej                                  

i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Działdowie jako podmiotowi wewnętrznemu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr XXIX/256/13 Rady Miasta Działdowo                  

z dnia 31 października 2013 r. w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych 

stanowiących własność  Gminy-Miasto Działdowo oraz udzielania bonifikat. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: Regulaminu korzystania z obiektu rekreacyjno-sportowego 

zlokalizowanego pomiędzy Kanałem Młyńskim, a ul. Mławską w Działdowie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie: utworzenia Klastra Energii pn. Działdowski Klaster 

Energii. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta 

Działdowo oraz określenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego 

użytego do celów służbowych przez radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego 

własnością Gminy-Miasto Działdowo. 

19.  Wolne wnioski i informacje. 

20. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 3. 

 

Przyjęcie protokołu z LVII i LVIII  sesji. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że protokoły 

zostały sporządzone i zostały przesłane radnym drogą elektroniczną na skrzynki e-mailowe. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy są uwagi do protokołów?  

Uwag  do protokołów nie zgłoszono. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołu LVII sesji bez odczytywania.  

„Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

Rada jednogłośnie – 21 głosami „za” przyjęła protokół  LVII sesji Rady Miasta Działdowo. 

  

Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie protokołu LVIII sesji. 

Rada jednogłośnie – 21 głosami „za” przyjęła protokół  LVIII sesji Rady Miasta Działdowo. 

 

(Protokoły z głosowania  stanowią załączniki do niniejszego protokołu) 

 

Ad. pkt 4. 
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Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Działdowo o działaniach podejmowanych                    

w okresie międzysesyjnym obejmuje okres od  14 czerwca 2023 r. do 31 sierpnia 2023 r. 

1. W dniu 15 czerwca 2023 r. –  od Posłanki Moniki Falej wpłynęła interpelacja wraz                           

z odpowiedzią w sprawie bezpośrednich połączeń kolejowych do Torunia i Bydgoszczy 

dla mieszkańców północnego Mazowsza i Działdowszczyzny. 

Przesłano radnym na skrzynki e-mail w dniu 26.06.2023 r. 

2. W dniu 19 czerwca  2023 r.  – otrzymałem  zaproszenie na trzecią sesję Młodzieżowej 

Rady Miasta na dzień 26.06.2023 r.  

3. Dnia 29 czerwca 2023 r. – Pan Małgorzata Rochoń Dyrektor Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej  w Działdowie przedłożyła raport z monitoringu przyjętej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy-Miasto Działdowo za rok 2022. 

Dokument przesłano radnym na skrzynki e-mail w dniu 5.07.2023 r. 

4. Dnia  4  lipca  2023 r. – Wojewoda Warmińsko-Mazurski przesłał kopie oświadczeń 

majątkowych Burmistrza Miasta i Przewodniczącego Rady Miasta.  

Oświadczenie majątkowe zostało zamieszczone na BIP-ie w dniu 4.07.2023 r. 

5. Dnia 5 lipca 2023 r. – Pan Leszek Gołębiewski - Przewodniczący Komisji Sportu, 

Kultury Fizycznej, Turystyki i Rekreacji przekazał projekt uchwały Rady Miasta                            

w sprawie: przyjęcia regulaminu przyznawania nagród i wyróżnień w Gminie-Miasto 

Działdowo osobom fizycznym, trenerom i działaczom sportowym za wysokie wyniki 

sportowe w międzynarodowym  i krajowym współzawodnictwie sportowym. 

Projekt uchwały będzie tematem debaty na dzisiejszej sesji. 

6. Dnia 6 lipca 2023 r.- Pan radny Zbigniew Kociela złożył interpelację dot. rozliczeń 

taryfy za korzystanie z parkometrów w mieście Działdowo. 

Interpelacja została przekazana Burmistrzowi Miasta w dniu 11.07.2023 r. i została 

zamieszczona na BIP-e i stronie Internetowej miasta. 

7. Dnia 10 lipca 2023 r. – Dyrektor Wydziału prawnego i nadzoru  Warmińsko-

Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie przesłała zawiadomienie                                  

o wszczęciu postepowania nadzorczego względem uchwały nr LVII/479/23 Rady 

Miasta Działdowo z dnia 14 czerwca 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości położonej przy ul. Spokojnej w Działdowie. 

Wyjaśnienia zostały przesłane do Wydziału Nadzoru. 
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8. Dnia 17 lipca 2023 r. – Związek Gmin Warmińsko-Mazurskich w Olsztynie przesłał 

pismo odnośnie zachęcenia do tworzenia nowych partnerstw między polskimi                                  

i ukraińskimi samorządami. 

Pismo zostało przesłane radnym na skrzynki mejlowe. 

9. Dnia 26 lipca 2023 r. – Rada Miejska Złoczowa Rejon Złoczewski Obwód Lwowski 

zwróciła się o pomoc dla swojego samorządu. 

Radni otrzymali pismo na skrzynki mejlowe. Pismo skierowane było do pana 

Burmistrza. 

10. Dnia 28 lipca 2023 r.  – Burmistrz Miasta wystąpił z wnioskiem o zwołanie sesji Rady 

Miasta. 

Nadzwyczajna sesja została zwołana na dzień 4 sierpnia 2023 r.  

11. Dnia 9 sierpnia 2023 r. – Dyrektor SPZOZ w Działdowie zwrócił się z prośbą                                

o wsparcie finansowe do zakupu aparatu ultrasonograficznego na potrzeby pacjentów 

onkologicznych. 

Projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego będzie 

procedowany na dzisiejszej sesji. 

 

Ad. pkt 5. 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta odczytał sprawozdanie za okres od                      

14 czerwca 2023 r. do 30 sierpnia 2023 r.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Burmistrz poinformował, że został unieważniony przetarg na budowę krytego basenu         

w dniu 17 lipca 2023 r. Została odrzucona oferta firmy REMUB, gdyż wykonawca nie 

potwierdził spełnienia warunków udziału w postępowaniu wynikających ze specyfikacji 

warunków zamówienia. Pozostałe trzy oferty przekraczały kwotę przeznaczona w budżecie na 

realizację zadania (ponad 10 mln każda) 

Burmistrz zaznaczył, że szczegółowa informacja o odrzuceniu oferty firmy REMBUD                           

i unieważnieniu całego postępowania została przekazana pozostałym oferentom zgodnie                             

z przepisami ustawy Prawo Zamówień Publicznych w dniu 17 lipca 2023 r. oraz została 

upubliczniona na platformie zakupowej gminy: https://gmdzialdowo.ezamawiajajacy.pl 

Firma REMBUD skorzystała ze środków ochrony prawnej przewidzianych w ustawie i wniosła 

odwołanie od decyzji Zamawiającego do Krajowej Izby Odwoławczej w Warszawie. Prezes 

https://gmdzialdowo.ezamawiajajacy.pl/
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KIO w dniu 7 sierpnia 2023 r. wydał postanowienie o zwrocie odwołania ( z przyczyn 

formalnych). Zgodnie z art. 98 ust. 6 pkt 1 ustawy p. z. p. gmina wystąpiła  do ubezpieczyciela                      

z żądaniem wypłaty 300 000 zł gwarancji wadialnej.  

Burmistrz poinformował, że aktualnie trwają prace aby móc przygotować kolejny przetarg, 

musi być przeprowadzone ponowne szacowanie wartości zamówienia, które jest ważne                            

6 miesięcy ( poprzednie było wykonane w styczniu br.), opracowanie nowego montażu 

finansowego oraz przeprowadzenie uzgodnień z instytucjami dotującymi inwestycję.  

Procedura przeprowadzenia postępowania o dużej wartości zamówienia jest procedurą 

długotrwałą, muszą być zachowane wszystkie terminy na każdym etapie postępowania 

określone w przepisach ustawy P. z. p.  

Powody odrzucenia oferty firmy REMBUD. 

Dnia 10 maja 2023 r. nastąpiło otwarcie ofert ( w postępowaniu złożone zostały 4 oferty). Firma 

REMBUD na podstawie art. 126 ust. 1 ustawy Pzp.,została wezwana do złożenia m. in. 

dokumentów potwierdzających spełnienie warunku udziału w postępowaniu: 

 „Wykonawca winien wykazać, że wykonał należycie nie wcześniej niż w okresie ostatnich 15 

lat przed upływem terminu składania ofert, a jeżeli okres prowadzenia działalności jest krótszy 

-  w tym okresie co najmniej jedną robotę budowlaną polegającą na budowie lub przebudowie 

budynku o kubaturze minimum 20 000 m3 i wartości minimum 7 000 000,00 złotych brutto”. 

Wykonawca przedłożył wykaz robót wraz z referencjami, który nie pozwalał na uznanie 

spełnienia warunku udziału w postępowaniu.  

Zgodnie z art. 128 ust. 1 ustawy Wykonawca został ponownie wezwany do wyjaśnienia                               

i poprawienia dokumentów. W odpowiedzi zostały przedłożone wyjaśnienia  i dokumenty, które 

w dalszym ciągu nie pozwalały na uznanie spełnienia warunku udziału w postępowaniu. 

Zgodnie z przepisami, Zamawiający nie ma możliwości dwukrotnego zastosowania art. 128 

ust. 1 ustawy P.z.p., który mówi, że:  

 „Zamawiający odrzuca ofertę, jeżeli została złożona przez wykonawcę, który nie złożył                                

w przewidzianym terminie oświadczenia, o którym mowa w art. 125 oświadczenie wykonawcy 

o niepodleganiu wykluczeniu i spełnianiu warunków udziału w postępowaniu lub kryteriów 

selekcji ust. 1, lub podmiotowego środka dowodowego, potwierdzających brak podstaw 

wykluczenia lub spełnianie warunków udziału w postępowaniu, przedmiotowego środka 

dowodowego, lub innych dokumentów lub oświadczeń”. 

  

Ad. pkt 6. 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                            

i stowarzyszenia gmin. 
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Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta – poinformował, że   w okresie 

międzysesyjnym nie uczestniczył w działalności związków międzygminnych                                                 

i stowarzyszeniach gmin. 

 

Ad. pkt 7. 

 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady -  zwrócił się do 

przewodniczących komisji  stałych Rady Miasta o przedstawienie sprawozdań.  

Pani Wanda MILEWSKA - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury  - 

poinformowała, że w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

Pan Jerzy CYBULSKI - Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja  odbyła swoje posiedzenie 28 sierpnia br. Komisja pozytywnie 

jednogłośnie zaopiniowała następujące projekty uchwał Rady Miasta w sprawie: wyrażenia 

zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego wraz z prawem własności budowli 

znajdujących się na działkach oznaczonych nr 2/85 oraz 2/84 położonych w Działdowie na 

rzecz Gminy-Miasto Działdowo, w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. Polnej w Działdowie, w sprawie: wyrażenia 

zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej w Działdowie 

przeznaczonej na poprawie warunków zagospodarowania  nieruchomości przyległej,                                   

w sprawie: zmiany uchwały Nr XXIX/256/13 Rady Miasta Działdowo z dnia 31 października 

2013 r.  w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych  stanowiących własność Gminy-Miasto 

Działdowo oraz udzielania bonifikat, w sprawie Regulaminu korzystania z obiektu rekreacyjno-

sportowego zlokalizowanego pomiędzy Kanałem Młyńskim, a ul. Mławską w Działdowie,                         

w sprawie utworzenia Klastra Energii pn. Działdowski Klaster Energii. 

Pan Adam SZCZYPIŃSKI - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 

poinformował, że Komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 28 sierpnia br. Komisja 

jednogłośnie 13 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta                             

w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2023-

2030, w sprawie: zmian w  budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023, w sprawie  pomocy 

finansowej dla Powiatu Działdowskiego oraz w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla 

radnych Rady Miasta Działdowo oraz określenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu 

samochodowego użytego do celów służbowych przez radnego Rady Miasta Działdowo nie 

będącego własnością Gminy-Miasto Działdowo. 
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Ponadto Komisja przyjęła protokoły z poprzednich posiedzeń.  

Pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych                          

i Porządku Publicznego poinformował, że posiedzenie Komisji odbyło się  28 sierpnia 2023 r.  

Komisja pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w sprawie bezpośredniego powierzenia 

świadczenia usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego Przedsiębiorstwu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Działdowie jako podmiotowi wewnętrznemu. 

Pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – Przewodniczący Komisji Sportu, Kultury Fizycznej, 

Turystyki i Rekreacji poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała w dniu 

28 sierpnia br. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie 

przyjęcia regulaminu przyznawania nagród i wyróżnień w Gminie-Miasto Działdowo osobom 

fizycznym, trenerom i działaczom sportowym za wysokie wyniki sportowe                                                        

w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie sportowym. Komisja wystosowała 

wniosek do Burmistrza o dodatkowe godziny dla szkół tzw. SKS-y. 

Pan Patryk PIEKARSKI  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że                     

w okresie międzysesyjnym Komisja Rewizyjna nie obradowała, jednakże została 

przeprowadzona kontrola Burmistrza w zakresie wydatkowania środków przyznanych 

organizacjom pozarządowym. 

  Pan Leszek SOSNÓWKA  - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że   w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

Pan Wojciech ŚLIWA – Przewodniczący doraźnej  Komisji Statutowej – poinformował, 

że w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała.  

 

Ad. pkt 8 

 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2023-2030. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

 Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta - szczegółowo 

omówiła proponowane zmiany w projekcie uchwały. 
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Skarbnik Miasta zgłosiła autopoprawkę  w załączniku  nr 2 dot. zadania  nr 1.3.1.8. zimowe 

utrzymanie ulic, nastąpiła zmiana kwoty w 2023 r.  z  na 415 600 zł.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.   

Radny pan Adam SZCZYPIŃSKI – stwierdził, że cieszy nowe zadanie tj. remont ulicy 

Hallera. Remont ten będzie dotyczył odcinka od ulicy Męczenników do ulicy Jagiełły. Pytanie 

do pana Burmistrza kiedy rozpoczną się prace na tym odcinku i jakie są plany odnośnie odcinka 

od ulicy Jagiełły do ulicy Skłodowskiej? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz – stwierdził, że cieszy każde pozyskanie 

pieniędzy, co widać w ostatnich czasach po zadaniach jakie zostały zrealizowane. Pozyskane 

środki to środki rządowe. Odnośnie rozpoczęcia prac musimy tak zsynchronizować te prace 

aby nie blokować tej części miasta, ponieważ remontowana jest ulica Kościuszki. Będziemy 

robić wszystko aby te utrudnienia były jak najmniejsze w komunikacji drogowej. Ulica 

Kościuszki nie była  w starej części skanalizowana, teraz ta  kanalizacja jest robiona. Co do 

odcinka od ulicy Hallera do ulicy Jagiełły i Skłodowskiej, mamy dokumentację, mamy 

wszystkie uzgodnienia. Jeżeli pojawi się możliwość aplikowania o środki zewnętrzne, 

będziemy aplikowali. Na ten moment mamy złożonych kilka wniosków do programów 

rządowych  o remont ulic w Działdowie. 

Radna pani Wanda MILEWSKA – zwróciła się z zapytaniem ile udało się pozyskać 

środków rządowych na realizację naszych programów, w tym roku i w ciągu naszej kadencji? 

Pan Burmistrz – poinformował, że trwają  prace nad statystykami, ponieważ zbliża się 

koniec kadencji. Zostanie to zliczone i takie informacje zostaną przekazane radnym ile środków 

otrzymaliśmy z programów rządowych, ile środków otrzymaliśmy ze źródeł unijnych. 

Radny pan Wojciech ŚLIWA – zwrócił się z zapytaniem odnośnie projektu programu 

ERASMUS+ Rozwój uczniów i nauczycieli SP nr 2. Na co konkretnie będą wydawane te 

pieniądze? 

Pan Burmistrz – zwrócił uwagę, że na ten temat może odpowiedzieć obecny na sesji 

dyrektor szkoły pan Michał Struzik. 

Pan Michał STRUZIK – Dyrektor SP nr 2 – wyjaśnił, że projekt realizowany jest już      

od dwóch lat. Dotyczy on wyjazdów studyjnych do Grecji dzieci i młodzieży. Zrealizowane 

zostały już  dwa takie wyjazdy. Dotyczy on przede wszystkim kształcenia językowego                                 

z wplecionymi warsztatami komunikacji międzykulturowej. Przede wszystkim zapoznanie się 

z kulturą grecką, historią Grecji. Dzieci miały możliwość zwiedzenia licznych zabytków 

powiązanych z grami terenowymi. Projekt ten będzie kontynuowany w następnych latach, 

otrzymaliśmy akredytację na 7 lat. Wyjazdy te będą dotyczyły nauczycieli Zespołu Placówek 

Oświatowych Nr 1 zarówno nauczycieli szkoły podstawowej jak i nauczycieli przedszkola                     
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nr 3. Związane to jest z zapoznaniem się z systemem oświatowym Grecji oraz wprowadzenie 

nowych systemów pracy jakie prowadzą Grecy. 

Nikt więcej nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący  Rady zamknął 

dyskusję. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszoną przez Skarbnik Miasta autopoprawkę. 

Rada - 21 głosami „za” przyjęła zgłoszoną autopoprawkę. 

Przewodniczący  Rady  poddał pod głosowanie  projekt uchwały wraz z przyjętą autopoprawką.  

Rada jednogłośnie - 21 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr LIX/483/23 

 w sprawie: w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2023-2030 (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 9 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że  projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przedłożony                        

w materiałach sesyjnych.  

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która wydała 

pozytywną opinię o projekcie. 

 Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik – omówiła szczegółowo 

proponowane zmiany w projekcie uchwały.  

       Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.          

 Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem dot. zakupu krzeseł na halę 

sportową, jaka to ilość? 

 Pan Michał STRUZIK – Dyrektor SP nr 2 – poinformował, że zostanie zakupionych 

500 sztuk krzeseł. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA- zwrócił się z zapytaniem czy ta ilość wystarczy, czy 

tamte pozostałe będą wykorzystywane, czy zostaną sprzedane, skasowane? 

Pan Michał STRUZIK – Dyrektor SP nr 2 – wyjaśnił, że większość krzeseł zostanie 

skasowana, ponieważ ma już swoje lata i nie nadaje się do użytku. Spora część pozostaje jeszcze 
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i będzie wykorzystywana na imprezy. Wniosek został złożony do pana Burmistrza na zakup 

500 sztuk krzeseł i taka ilość została zaakceptowana. 

 Radny pan Adam SZCZYPIŃSKI – zwrócił się z zapytaniem dot. przesunięcia środków 

z przeciwdziałania alkoholizmowi w kwocie 100 000 zł na place zabaw, na które place zabaw 

dokonano tych przesunięć? 

Pan Burmistrz - poinformował, że dyrektorzy placówek zwracali się wnioskami                          

o wybudowanie placu zabaw dotyczy to szkoły  SP nr 2, plac zabaw przy Przedszkolu nr 3 

zostanie doposażony. W przyszłym roku z tych środków planujemy pobudować plac zabaw 

przy SP nr 1. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że warto mieć na uwadze plac zabaw oczekiwany 

przez mieszkańców ulica Żytnia. 

Radny pan Marcin OGRODOWCZYK – zwrócił uwagę, że w wydatkach majątkowych 

pojawia się budowa zjazdu na działkę 166/1 (droga dojazdowa), która to jest działka? Czy to 

będzie przygotowane pod sprzedaż? 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału GPI – wyjaśnił, że jest to zjazd na 

działkę, która w przyszłości przeznaczona jest jako działka naszego przyszłego basenu, 

przyszłej restauracji Mc Donalds. Żeby to wykonać należy jeszcze zrobić zjazd z ulicy 

Olsztyńskiej. Mamy już wszystkie uzgodnienia, pozwolenia, zgłoszenia w województwie na 

ten zjazd. 

Radny pan Marcin OGRODOWCZYK – czy to będzie dodatkowy zjazd? 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że to będzie skomunikowane na dwa sposoby. Zjazd z ulicy 

Męczenników (zostanie wykonany przez Mc Donalds ). Drugi zjazd i wyjazd z restauracji 

będzie do naszej działki 166/1(ta działka ciągnie się wzdłuż Kanału Młyńskiego, który 

przebiega obok targowiska), to zostanie utwardzone i skomunikowane z ulicą Olsztyńską.  

Radny pan Wojciech ŚLIWA – zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza czy 

program Czyste powietrze cieszy się popularnością? 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału  GPI – odpowiedział, że tak program 

ten cieszy się dużą popularnością. 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – zwrócił uwagę, że  postulował swojego czasu aby 

fundusz obywatelski był przekazywany na budowę basenu. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że jest to przekazywane, tylko tego nie widać. Pieniądze 

zostają w budżecie. Gdyby nie dofinansowania zewnętrzne nie byłoby tych remontów ulic 

budżet obywatelski zasila takie zadania. 



12 

 

Radny pan Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił się z zapytaniem do pani Skarbnik –                       

w dotacjach jest kwota 45 000 zł na zadania sportowe, czy to jest przesunięcie, czy jakieś 

zadanie zostało niezrealizowane ? Na jakie zadanie zostało to przeznaczone? 

Pan Burmistrz - wyjaśnił, że nie zostały zrealizowane zajęcia z zakresu piłki nożnej, 

organizacja turniejów, zajęcia z zakresu lekkiej atletyki i organizacja turniejów                                              

i organizacja widowisk dla mieszkańców. Środki, które nie zostały wykorzystane zostały   

przesunięte dla Klubu MKS Działdowo, który znalazł się w lidze okręgowej, a to wiąże się                          

z większymi wydatkami na  funkcjonowanie klubu.    

Nikt więcej z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie – 21 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LIX/484/23 

w sprawie:  zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2023 (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokoły z  głosowań  stanowią załączniki do niniejszego protokołu) 

Radny pan Stanisław CZECZOT – poinformował, że trwa trzeci dzień warsztatów muzycznych 

młodzieży z naszego miasta i kraju, pod egidą pani profesor Anny Olszewskiej. Warsztaty 

zakończą się w dniu dzisiejszym koncertem w Kościele pw. Św. Katarzyny Aleksandryjskiej                        

o godz. 19, na który serdecznie zaprasza. Radny poinformował, że chór w połowie października 

wyjeżdża na bardzo ważny festiwal do Barcelony, życzmy im powodzenia. 

Radny pan Stanisław Czeczot opuścił obrady /10:15/. Od tej chwili stan radnych wynosi -20. 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę 

/10:15/ 

            Po przerwie Przewodniczący Rady Miasta wznowił obrady LIX sesji 10:30. 

 

Ad. pkt 10 

 

Podjęcie uchwały w sprawie:  pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, 

która pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta – wyjaśniła, że 

Powiat Działdowski zwrócił się z wnioskiem do Burmistrza o dofinansowanie w kwocie 

150 000 zł do  zakupu aparatu  ultrasonograficznego przeznaczonego do badań onkologicznych.   

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Wojciech ŚLIWA – zwrócił się z zapytaniem do pani Skarbnik czy jest to 

pełna kwota zakupu tego urządzenia? 

Pan Burmistrz - wyjaśnił, że jest to pełna kwota. Jeżeli okaże się,  w postępowaniu że 

aparat będzie kosztował więcej to Powiat dołoży do zakupu. 

Nikt z radnych nie zabrał więcej  głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję   i poddał pod głosowanie  projekt uchwały w brzmieniu przesłanym radnym na sesję. 

(Powtórzono głosowanie, ponieważ nie wszystkie piloty radnych były włączone) 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LIX/485/23 

 w sprawie:  pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 11. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia regulaminu przyznawania nagród i wyróżnień                       

w Gminie-Miasto Działdowo osobom fizycznym, trenerom i działaczom sportowym za 

wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie 

sportowym. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                          

w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Sportu, Kultury 

Fizycznej, Turystyki i Rekreacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – Przewodniczący Komisji – poinformował, że do 

tej pory obowiązywała uchwała nr VI/69/11 z dnia 28 kwietnia 2011 roku, była ona jakby 

powieleniem ustawy o sporcie, która określała ogólnie zasady przyznawania nagród. Komisja 

pracowała nad projektem prawie pół roku, żeby ten regulamin był czytelny. Na ten moment 

kwoty nagród są skromne, ale z czasem ten regulamin na pewno będzie ulegał modyfikacjom. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Radny pan Zbigniew KOCIELA – potwierdził, że komisja spotykała się nie tylko 

oficjalnie, ale odbywały się też spotkania robocze, gdzie było to wielokrotnie  dyskutowane.        

W XXI wieku jest to oczywiste aby wynagrodzić wysiłek wielu osób a tym samym                                          

zmotywować i zmobilizować osoby do podejmowania takich wyzwań. 

Nikt z radnych nie zabrał  więcej głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie  projekt uchwały w brzmieniu przesłanym radnym na sesję. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LIX/486/23 

w sprawie: przyjęcia regulaminu przyznawania nagród i wyróżnień w Gminie-Miasto 

Działdowo osobom fizycznym, trenerom i działaczom sportowym za wysokie wyniki 

sportowe w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie sportowym (uchwała 

stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 12. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego 

wraz  z prawem własności budowli znajdujących się na działkach oznaczonych nr 2/85 

oraz 2/84 położonych w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                           

w materiałach sesyjnych.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki  i Ochrony Środowiska. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału GPI – poinformował, że projekt 

dotyczy dwóch działek, który są  w zarządzaniu przez Polskie Linie Kolejowe. Miasto jest 

zainteresowane nabyciem działek,  prawa użytkowania wieczystego  aby za jakiś czas  

przekształcić w prawo własności. Działka nr 2/85 jest w bezpośrednim sąsiedztwie linii 

kolejowej pomiędzy ulicami Księżodworską a ulicą Kochanowskiego w stronę Warszawy. Od 

wielu lat toczą się dyskusje dotyczące przejęcia tego terenu i utworzenia bajpasu w celu 

odciążenia ruchu z ulicy Księżodworskiej i ulicy Kochanowskiego. 

Druga działka nr 2/84 jest zlokalizowana w okolicy ulicy Polnej i ulicy  Dmowskiego, tam 

znajduje się ulica i chodnik, pas zieleni. 
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 Przewodniczący Rady – podziękował panu Burmistrzowi, że podjął działania aby 

przejąć ten grunt,  już od 2014 r. gdy został Burmistrzem. Przewodniczący Rady wspomniał, 

że proces ten trwał długo, bo do 2020 roku nie można było nic tam robić. Służby pana 

Burmistrza stanęły na wysokości zadania i w tej chwili finalizujemy, będzie można utrzymać 

porządek na tej nieruchomości, a w przyszłości wybudować bajpas. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił się z zapytaniem do Naczelnika, czy na 

działce która ma stanowić ten bajpas między Księżodworską a Lidzbarską, czy na tej działce 

znajdują się garaże? Czy to jest za garażami od ulicy Kolejowej? 

Pan Stanisław Dobracki- wyjaśnił, że to jest tuż za garażami. 

Pan Burmistrz – poprawił wypowiedź pana radnego  nie „ma stanowić ten bajpas”,                             

a „może” w przyszłości stanowić ten bajpas. Wszystko zależne jest od przepisów. 

Nikt z radnych nie zabrał więcej głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący  zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie  projekt uchwały w brzmieniu przesłanym radnym na sesję. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LIX/487/23 

w sprawie: wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego wraz                                   

z prawem własności budowli znajdujących się na działkach oznaczonych nr 2/85 oraz 2/84 

położonych w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo (uchwała stanowi załącznik 

do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 13. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości położonej w Działdowie przeznaczonej na poprawienie  warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                              

w materiałach sesyjnych.  

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału GPI- wyjaśnił, że dotyczy to wniosku 

o  sprzedaż  nieruchomości o nr 1025/12 o powierzchni 0,0045 ha przylegającej do 
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nieruchomości wnioskodawców  na poprawienie warunków zagospodarowania działki 

wnioskodawców. 

Nikt z radnych nie zgłosił  głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął dyskusję                      

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LIX/488/23 

 w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

położonej w Działdowie przeznaczonej na poprawienie  warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej   (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 14. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: bezpośredniego powierzenia świadczenia usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej                                  

i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Działdowie jako podmiotowi wewnętrznemu. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                             

w materiałach sesyjnych.  

Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Pani Aneta PEĆ – Naczelnik Wydziału GKW – wyjaśniła, że Gmina-Miasto Działdowo 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 

lata 2014-2020 otrzymała środki na projekt pn. „Rozwój niskoemisyjnej komunikacji miejskiej                     

w Działdowie”. Za otrzymane środki gmina  zakupiła 4 autobusy o charakterze zeroemisyjnym. 

Zgodnie z przepisami ustawy o publicznym transporcie zbiorowym, jednostka może zawrzeć 

umowę o świadczenie usług z tzw. podmiotem wewnętrznym zgodnie z rozporządzeniem 

unijnym. Od 1 stycznia 2024 r. gmina planuje uruchomić komunikację miejską poprzez 

powierzenie zadania spółce PGKiM sp. z o.o. która będzie świadczyła usługi komunikacji 

miejskiej. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił uwagę, aby pan prezes wyraził swoje 

stanowisko  i opinię w tej sprawie. 



17 

 

Pan Sławomir PSZENNY – Prezes PGKiM – stwierdził, że decyzja należy do Państwa 

radnych, czy takie powierzenie będzie. Jeżeli będzie, spółka będzie starała się jak najlepiej 

wywiązać z tego zadania aby ta komunikacja ruszyła w terminie. 

Radna pani Wanda MILEWSKA -  stwierdziła, że miasto nabyło już 4 autobusy? 

Pan Sławomir PSZENNY – Prezes PGKiM – potwierdził, że tak. Miasto zakupiło                       

4 autobusy, które będą w użytkowaniu. Jest to projekt unijny, całość komunikacji miejskiej 

będzie nieodpłatna dla wszystkich użytkowników.  

Radna pani Wanda MILEWSKA- zwróciła się z zapytaniem czy to są autobusy 

elektryczne? 

Pan Sławomir PSZENNY – Prezes PGKiM – potwierdził, że tak są to autobusy 

elektryczne. Będą ładowane w okresie wieczornym, nocnym na trasę będą wyjeżdżały rano. 

Radny pan Wojciech ŚLIWA – zwrócił się z zapytaniem czy przewidziane są zmiany                  

w kursowaniu autobusów? 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że tak są przewidziane zmiany, ale to już zostanie dokonane 

przez podmiot zewnętrzny. Przewidziane są zmiany w kursowaniu autobusów w godzinach 

szczytowych, wtedy gdy jest większe zapotrzebowanie na transport. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że cieszy to że będzie to transport 

ekologiczny,  że będzie to realizował podmiot wewnętrzny, a nie wyłoniony z przetargu                              

z zewnątrz. Radny zwrócił się z zapytaniem do Prezesa PGKiM czy spółka jest przygotowana, 

na realizację tak ambitnego zadania czy da radę. Czy spółka ma takie możliwości aby taką 

działalność prowadzić. Na stronie spółki, w dziale misji – strategia w przygotowaniu, cele –                 

w przygotowaniu. Jest to strategiczny punkt i należałoby coś na ten temat zrobić. Czy kondycja 

finansowa firmy podoła temu zadaniu, bo zakup autobusów to jedno a  funkcjonowanie to 

drugie. Czy pan Prezes da radę? 

Pan Burmistrz - wyjaśnił, że to nie spółka będzie pokrywała koszty tej komunikacji  

tylko miasto, tak jak do tej pory. Spółka będzie zapewniała operatorów, ale koszty prądu 

będziemy ze spółką rozliczać. 

Pan Sławomir PSZENNY – Prezes PGKiM- stwierdził, że spółka podoła temu zadaniu, 

spółka idzie w kierunku elektro mobilności, podjęła już działania w tym zakresie. Będzie 

przyglądać się  chociażby  odnawialnym źródłom energii i innym, które będą spółkę umacniały 

na rynku lokalnym w stosunku do mieszkańców aby ta obsługa była jak na najwyższym 

poziomie.  

Radny pan Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że działania pana prezesa wychodzą 

trochę poza obszar działania, do którego ta  spółka została stworzona. Utworzenie ścieżki 
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edukacyjnej, czy to gdzieś jest zapisane, że spółka ma taką działalność prowadzić? Przetargi 

wykraczają poza miasto Działdowo, czy to jest potrzebne, to nie dotyczy mieszkańców miasta. 

To jest ważne aby skupić się na zadaniach jakie ma spełniać spółka. Mówi się, że basen                            

w przyszłości ma obsługiwać PGKiM, rozmawialiśmy o tym, że MSD ma być przejęta przez 

spółkę PGKiM czy my idziemy w kierunku jakiegoś molochu… 

Jestem za ekologią, za tym aby transport był realizowany przez własny podmiot, obawy dotyczą 

tego że może to być za duży ciężar nie do udźwignięcia dla spółki.  

Radny zwrócił się z prośbą o zamieszczenie Statutu spółki na stronie internetowej, aby był 

dostępny dla mieszkańców. 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że przedsiębiorstwo należy wspierać, bo jest to 

miejskie przedsiębiorstwo, które wykonuje zadania na rzecz miasta i mieszkańców. 

Powinniśmy się cieszyć, że będzie to nasz wewnętrzny podmiot i pieniądze będą pozostawały 

w naszym  mieście i  dla dobra naszych mieszkańców. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że punktem wyjścia jest ustawa o samorządzie gminnym, 

wszystko jest zawarte w art. 7 jakie spoczywają zadania na gminie. Tych zadań jest 17: ład 

przestrzenny, gospodarka nieruchomościami, gminne drogi, ulice, place, mosty, organizacja 

ruchu drogowego, wodociągi, zaopatrzenie w wodę, oczyszczanie ścieków komunalnych, 

utrzymanie czystości…tych zadań jest bardzo dużo i można każde z tych zadań powierzyć  

spółce komunalnej. Spółka komunalna to taka spółka, gdzie 100% udziałów ma samorząd. Nie 

ma tutaj żadnej sprzeczności z ustawą o samorządzie gminnym  tych zadań, które powierzamy 

panu prezesowi. Jeżeli państwo to kwestionują, można powołać oddzielną spółkę, która będzie 

się zajmowała odbiorem śmieci, powołamy spółkę która będzie się zajmowała komunikacją 

miejską gdzie będzie zarząd, rada nadzorcza prezes itd., itd., oddzielną która będzie się 

zajmowała wodociągami, oddzielną która będzie się zajmowała zasobem 

mieszkaniowym….To wszystko zależy od państwa. 

Radny pan Piotr DEMSKI – zwrócił uwagę, że pan radny wszystko krytykuje co jest 

zrobione, co się robi. Rozmawiał z mieszkańcami, wszyscy są zadowoleni i bardzo chwalą 

działania  prezesa PGKiM. Wszyscy się cieszą, że komunikacja będzie obsługiwana przez naszą 

spółkę. 

Radna pani Bogumiła REDA – zwróciła się z zapytaniem do pana prezesa, ile będzie 

stacji doładowań, gdzie one będą usytuowane i czy będą dostępne dla mieszkańców. 

Pan Sławomir PSZENNY – Prezes PGKiM -wyjaśnił, że będzie to  usytuowane na stacji 

uzdatniania wody. Stacji doładowania mają być dwie na cztery pojazdy., cztery autobusy mogą 

być jednocześnie ładowane. W związku z tym, że są one sfinansowane z projektu unijnego. 

Trwałość  projektu wynosi  5 lat, przez ten czas nie ma możliwości aby mieszkańcy korzystali 
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z tej stacji. Zarząd spółki rozważał budowę takiej stacji dla osób przejeżdżających przez nasze 

miasto. 

Pan Prezes poinformował, że przez ponad trzy lata o 1,5 mln wzrosły dochody komercyjne 

spółki, dzięki temu  spółka może się rozwijać, są pieniądze na kolejne inwestycje. Prezes 

zapewnił, że będzie starał się w 100% wykorzystać potencjał spółki, który do tej pory nie był 

w pełni wykorzystany.   

 Radny pan Leszek SOSNÓWKA – stwierdził, że dofinansowanie spółek komunalnych 

jest zasadne bardziej niż spółek zewnętrznych. Decyzja powierzenia komunikacji miejskiej 

spółce jest decyzją słuszną, radni potwierdzą w głosowaniu. Czy w związku z tym zadaniem 

planowane jest zwiększenie zatrudnienia ilości osób? 

 Pan Sławomir PSZENNY – Prezes PGKiM -wyjaśnił, że naturalne będzie zwiększenie, 

ale nie będzie to nadmiernie rozbudowane. Staramy się aby pracownicy zarabiali więcej, a nie 

żeby było ich bardzo dużo. Często pracownicy biorą na siebie więcej obowiązków, pracują                      

w innych zakładach  w różnych obszarach, pełnią różne funkcje. Staramy się aby współpraca 

między zakładami układała się dobrze. Mamy zespól i elektryków i kierowców i innych osób 

będziemy korzystali ze swoich osób.  

 Radny pan Zbigniew KOCIELA- odnośnie pytania pani radnej Bogumiły Redy, czy te 

środki są tylko na zakup pojazdów czy też na stworzenie infrastruktury, która będzie 

obsługiwała tj. przyłącza energetyczne. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że zakres projektu jest bardzo szeroki, obejmuje zakup dwóch 

dużych autobusów elektrycznych (zeroemisyjnych), do tego dwa małe autobusy, wizualizację 

zewnętrzną tych autobusów, zakupienie kilku wiat przystankowych ( nie będą zabudowane 

szybami), totemy przystankowe, będzie zakupiona aplikacja na podstawie której będziemy 

mogli monitorować obciążenie w autobusach, będziemy wiedzieli w każdej chwili gdzie jest, 

jakie są problemy z autobusem, będzie też aplikacja pasażerska. Do tego dochodzi stacja 

doładowania tj. kilkaset tysięcy złotych. 

Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LIX/489/23 

w sprawie: bezpośredniego powierzenia świadczenia usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej                           

Sp. z o. o. w Działdowie jako podmiotowi wewnętrznemu (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu) 
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(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

 Ad. pkt 15. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr XXIX/256/13 Rady Miasta Działdowo                  

z dnia 31 października 2013 r. w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych 

stanowiących własność  Gminy-Miasto Działdowo oraz udzielania bonifikat. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przesłany                              

w materiałach sesyjnych.  

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Aneta PEĆ – Naczelnik Wydziału GKW – wyjaśniła, że w przedmiotowej uchwale 

zostaje zmieniony wykaz budynków komunalnych  przeznaczonych do sprzedaży. Zostały 

wyłączone dwa budynki wielorodzinne zlokalizowane przy ulicy Katarzyny 40 i ulicy 

Młyńskiej 4 oraz do wykazu został włączony budynek przy ulicy Jagiełły 24. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radna pani Wanda MILEWSKA - zwróciła się z zapytaniem jakie kryteria zastosowano, 

że niektóre budynki zostały wyłączone ze sprzedaży, a niektóre zostały włączone. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że te kryteria wynikają z ustawy. W zasobie gminnym musi 

pozostać  jakiś zasób mieszkaniowy, który nie podlega sprzedaży. Ten wykaz był sporządzony 

w poprzednich latach na wyrost, nie tworzymy nowej uchwały tylko wprowadzamy zmianę do 

już obowiązującej. Budynek,  który się pojawia to budynek który w wyniku postępowania 

sądowego Gmina-Miasto Działdowo zasiedziała, ponieważ spadkobiercy przedwojenni nie 

żyją, przez wiele lat byli poszukiwani, nie zostali odnalezieni. Gmina spełniała warunki aby 

wystąpić o zasiedzenie to budynek przy ul. Jagiełły 24. Odnośnie tych dwóch budynków 

mieszkańcy zwracali się z prośbą o umożliwienie wykupu mieszkań w tym budynku. Ponieważ 

większość mieszkańców jest za wykupem, stąd taka decyzja aby podjąć taką uchwałę.                             

To odciąży gminę od kosztów utrzymania tych budynków.   

Radna pani Wanda MILEWSKA - zwróciła się z zapytaniem, czy nasz zasób 

mieszkaniowy nie będzie mały? Jak będą rodziny w potrzebie, czy będziemy w stanie im 

pomóc? 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że przepisy regulują ile musi być w zasobie tych mieszkań, 

zgodnie z tymi przepisami postępujemy. Jestem za tym aby mieszkańcy pracowali i sobie 

mieszkania kupowali, czy budowali domy. Idziemy w tym kierunku poprzez zmianę p. z. p.                       
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i wydzielenie kilkunastu działek do sprzedaży w zabudowie jednorodzinnej. Jest też grupa osób, 

które potrzebują pomocy od miasta to np. matki z małymi dziećmi często doświadczające 

przemocy domowej, z niepełnosprawnościami, w trudnych sytuacjach losowych np. po 

pożarach, osoby wychodzące z więzienia. Jest grupa osób, która uważa że mieszkania powinna 

zapewnić gmina. Jest komisja mieszkaniowa, która przydziela mieszkania, burmistrz tylko 

może zarekomendować komu ewentualnie przydzielić. Często jest tak, że przekraczane                          

są kryteria dochodowe, itp. i mieszkanie się nie należy.  

Burmistrz podkreślił, że jest zwolennikiem aby mieszkania były własnością prywatną, wtedy 

właściciel dba o to mieszkanie o porządek na klatce. Te osoby które żyją we wspólnotach 

mieszkaniowych inaczej podchodzą do tego.  Nie zapominamy o osobach potrzebujących 

dlatego gmina przystąpiła do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej, pozyskała środki 

zewnętrzne i w ramach SIM będzie budowany 18- rodzinny blok przy ul. Północnej                                   

w Działdowie. Później państwo radni będą ustalali kryteria na jakich zasadach będą mieszkania 

tym osobom przydzielane.  

Radny pan Wojciech ŚLIWA – zwrócił się z zapytaniem jaka jest wysokość bonifikaty 

na wykup tych mieszkań komunalnych? 

Pan Burmistrz –  poinformował, że wysokość bonifikaty wynosi 85% przy wykupie 

mieszkania. 

Burmistrz poinformował, że zwolniło się mieszkanie przy ul. Nidzickiej, ale będzie ono 

przeznaczone dla dzieci, które wychodzą z domów dziecka. Będzie to mieszkanie takie 

adaptacyjne.  

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem czy społeczność ukraińska 

zajmuje jakieś lokale, które mieściłyby się  w tej przestrzeni o której mówimy? 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że żadna osoba będąca uchodźcą, czy posiadająca kartę 

stałego pobytu z Ukrainy, bądź z Białorusi, bądź z innych krajów nie korzysta z zasobu 

komunalnego. 

Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie – 20  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LIX/490/23 

 

w sprawie: zmiany uchwały Nr XXIX/256/13 Rady Miasta Działdowo  z dnia 31 

października 2013 r. w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 
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własność  Gminy-Miasto Działdowo oraz udzielania bonifikat   (uchwała stanowi załącznik 

do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad. pkt 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie: Regulaminu korzystania z obiektu rekreacyjno-

sportowego zlokalizowanego pomiędzy Kanałem Młyńskim, a ul. Mławską                    

w Działdowie 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych.  

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Aneta PEĆ – Naczelnik Wydziału GKW – wyjaśniła, że  obiekt rekreacyjno-

sportowy znajdujący się pomiędzy Kanałem Młyńskim a ulicą Mławską w Działdowie jest 

terenem publicznym ogólnie dostępnym. Ze względu na jego charakter należy przyjąć 

regulamin korzystania, który przyczyni się do poprawy jakości wypoczynku oraz zapewni 

bezpieczeństwo użytkownikom tego terenu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Andrzej TESSAR –  stwierdził, że tytuł Regulamin korzystania z terenu 

rekreacyjno-sportowego kłóci się z punktem 5, w którym jest zapis zbiornik wodny. Dalej idąc, 

punkt 3 – zakazy. Zakaz za zakazem to  jest istotne od 1- do punktu 7, natomiast punkt 8 – zakaz 

połowu ryb, lub dokarmiania ryb w zbiorniku oraz samowolnego  zarybiania.. To jest chyba 

zapis tymczasowy, po dokarmieniu i osiągnięciu prze tych ryb odpowiedniej wielkości zbiornik 

będzie służył jako łowisko. Następny sporny punkt to 9 -  używania jednostek pływających lub 

sprzętu wodnego , przy czym zakaz ten nie dotyczy służb ratowniczych – to jest oczywiste. Czy 

to jest obiekt rekreacyjno-sportowy, czy zbiornik retencyjny jak to teraz nazwać. Czy to się 

ogranicza do nazwy obiektu? Była mowa o korzystaniu z kajaków itp. Teraz takiej możliwości 

nie ma. Następny punkt 5- tutaj dwa pojęcia się wykluczają: obiekt rekreacyjno- sportowy,                       

a tutaj zbiornik wodny. Zbiornik zlokalizowany na terenie obiektu nie jest kąpieliskiem i nie jest 

miejscem okazjonalnie wykorzystywanym do kąpieli… 

Radny stwierdził, że miał na uwadze, że z tego zbiornika będą mogli korzystać mieszkańcy, 

teraz tak nie jest. To chyba jest regulamin tymczasowy i w miarę zagospodarowania terenu 

regulamin będzie zmieniany i dostępność mieszkańców do tego obiektu będzie dużo większa. 
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Regulamin ten, powinien być poddany pod obrady Komisji Sportu, Kultury Fizycznej, 

Turystyki i Rekreacji, która by bardziej przeanalizowała ten regulamin. 

Pan Burmistrz – stwierdził, że może Komisja Sportu opracować taki regulamin, ale tutaj 

nie było wychowanie sportowe tylko ustawa o Wodach Polskich, która nakłada pewne 

obowiązki i taki regulamin musimy posiadać. Nic w tym regulaminie się nie wyklucza. Teren 

rekreacyjny jest trochę większy niż sam zbiornik wodny, który znajduje się na tym terenie.                   

Jest plaża, teren okalający, teren zielony, ścieżki dojścia, ścieżka edukacyjna, w punkcie 5 jest 

wyraźnie napisane zbiornik wodny zlokalizowany na terenie obiektu. Obiektem jest to co                              

w tytule uchwały, czyli teren rekreacyjno-sportowy zlokalizowany pomiędzy Kanałem 

Młyńskim, a ul. Mławską. Nie ma żadnego wykluczania, szeroka nazwa tego co się znajduje   

w obszarze od drogi wojewódzkiej  do Kanału Młyńskiego. Każdy regulamin ulega zmianom, 

ten regulamin będzie również podlegał ewaluacji. Odnośnie zarybienia wiadomo, że w okresie 

2 lat od zarybienia tych ryb nie można odławiać, a żeby kogoś karać musimy mieć podstawę 

prawną. Po dwóch latach, jak te ryby będzie można łowić, zostanie opracowany nowy 

regulamin. Ryb nie można dokarmiać, to jest absolutnie niedopuszczalne. 

Odnośnie tych kajaków, o których kiedyś była mowa to jest projekt otwarty, został zamknięty 

I etap czyli budowa zbiornika, budowa plaży. Są już pewne pomysły na dalszy rozwój tego 

terenu. Jeżeli miałoby być kąpielisko to wiązałoby się to z pobudowaniem odpowiedniego 

zaplecza. Zapoznajemy się z tą ustawą, na naszym terenie nie mamy jezior a w ustawie są 

kąpieliska i kąpieliska tymczasowe. Nie ma pojęcia kąpieliska niestrzeżonego. Cieszy nas to, 

że od mieszkańców otrzymujemy dużo pozytywnych opinii odnośnie tego terenu. Planujemy 

przyłącze energetyczne, musimy napowietrzać wodę, aby ryby miały tlen, musimy w pierwszej 

kolejności oświetlić teren, potem monitoring, ścieżki szutrowe.  

 Radny pan Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że ten dokument powinien trafić do 

Komisji Sportu, Komisja mogłaby to przedyskutować, przedstawić zmiany. Radny zwrócił 

uwagę na punkt 3 ppkt 5  palenie ognisk, jeżeli jest zakaz palenia ognisk należałoby dopisać 

również grillowania. Natomiast jak jest to teren rekreacyjno-sportowy to może wyznaczyć 

jakieś  miejsca w których można by palić te ogniska - podłoże betonowe. Natomiast punkt 5 

powinno być jednoznaczne stwierdzenie obowiązuje zakaz całkowitej kąpieli dowodem                        

są znaki postawione na tym terenie, to by było właściwe. Jeżeli kiedyś uda się tam stworzyć  

kąpielisko legalne, to wtedy będziemy zmieniać. 

 Pan Burmistrz – zwrócił uwagę, że najwięcej emocji budzą te zadania, które są 

sukcesami tej kadencji, jak komunikacja miejska, zbiornik retencyjny. Odnośnie miejsc na 

palenie ognisk to całkowicie odpada ponieważ to jest teren torfowy, zakaz jest zasadny.                          

Co będzie w przyszłości, co chcemy stworzyć było już mówione. Najważniejsze dziś co mamy 
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uchwalić. Jeżeli chodzi o znaki zakaz kąpieli musiały się pojawić, ponieważ musieliśmy przez 

rok obserwować wodę, były robione badania o czym było mówione na komisji, można było 

dyskutować. Badania wody wykazały, że jest to bardzo czysty zbiornik. Wszystko wskazuje, 

że ten zbiornik w przyszłości będzie nadawał się do  tego aby utworzyć tam kąpielisko.                           

Na dzień dzisiejszy nie tworzymy kąpieliska muszą stać znaki o zakazie kąpieli. 

Radny pan Marcin OGRODOWCZYK – zwrócił się z zapytaniem dlaczego nie można 

przekazać tego pod MOSiR.  

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy obiekt jest objęty gwarancją. Być może 

później przejdzie pod inną jednostkę 

Radny pan Dariusz MAĆKOWIAK – zwrócił się z sugestią na przyszłość,                                       

w Działdowie działa Towarzystwo Wędkarskie i Polski Związek Wędkarski może 

porozmawiać z nimi i dać pod opiekę ten zbiornik. 

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że zbiornik jest teraz obserwowany przez ichtiologa we 

współpracy z trzema towarzystwami wędkarskimi w Działdowie.  

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – zwrócił uwagę, że Komisja, której przewodniczy 

to jest Komisja Sportu, Kultury Fizycznej, Turystyki i Rekreacji. Gdyby ta uchwała w sprawie 

regulaminu korzystania z obiektu rekreacyjno-sportowego wpłynęła do merytorycznej komisji,  

ta sprawa byłaby wyjaśniona, przeanalizowana i dzisiaj nie byłoby takich sytuacji, zapytań, 

pretensji. 

Radny pan Leszek SOSNÓWKA – stwierdził, że dyskusja jest zasadna, bo ten 

dokument musimy przegłosować. Natomiast w tym momencie nasuwa się  aby Komisja Sportu 

w późniejszym terminie jeszcze raz się tym zajęła. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA - zaproponował aby zdjąć z porządku obrad ten punkt, 

przeanalizować jeszcze raz ten regulamin.  

Pan Burmistrz - zwrócił uwagę, że jest to pewien regulamin, który będzie podlegał 

ewaluacji. Bierzemy pod uwagę, to że ten teren będzie się rozwijał.  

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – stwierdził, że to był błąd, że Komisja Sportu nie 

zajęła się  tym regulaminem. Wyjaśnienia pana Burmistrza w tej kwestii gdyby nastąpiły 

wcześniej, nie było by tej dyskusji ponieważ wyczerpują one to, co należałoby teraz przyjąć. 

Regulamin będzie podlegał modyfikacji, rozstrząsać   wszystko od nowa nie ma sensu. 

Przewodniczący Rady- zwrócił uwagę, że radni zauważyli że regulamin będzie podlegał 

ewaluacji. W związku z tym będzie można wprowadzać zmiany. 

Radny pan Jerzy CYBULSKI – zwrócił uwagę, że dyskusja jest potrzebna ale nie taka 

długa. Kilka punktów wcześniej był dyskutowany regulamin premiowania trenerów, było  

krótko  i na temat. Powiedziane było że będzie zmieniany ten regulamin w trakcie. Po co ta cała 
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dyskusja, gdy było powiedziane że będzie rozbudowywany. Może trafić do komisji pana Leszka 

Gołębiewskiego, cała ta dyskusja jest niepotrzebna.  

Przewodniczący Rady – stwierdził że szkoda zdrowia i czasu na takie dyskusje.  

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że spotyka się z mieszkańcami, mieszkańcy rozumieją, 

doceniają to, że będzie to kontynuowane. 

Przewodniczący Rady  na zakończenie dyskusji – mieszkańcy zastanawiają się czy 

powstanie ta kryta pływalnia czy nie. Może alternatywą dla naszej pływalni będzie ten zbiornik, 

który usatysfakcjonuje mieszkańców z dostępu do wody. O to mieszkańcom przez ostatnie lata 

chodziło. Myślę, że te marzenia niedługo się zrealizują, trzeba być optymistą. 

Nikt z radnych nie zgłosił więcej głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął 

dyskusję   i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie – 16  głosami „za”,  przy 4 - głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę 

nr LIX/491/23 

 

w sprawie:  Regulaminu korzystania z obiektu rekreacyjno-sportowego zlokalizowanego 

pomiędzy Kanałem Młyńskim, a ul. Mławską  w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 17. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: utworzenia Klastra Energii pn. Działdowski Klaster Energii 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                             

w materiałach sesyjnych. Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Pani Aneta PEĆ – Naczelnik Wydziału GKW –  wyjaśniła, że Powiat Działdowski, 

Gmina-Miasto Działdowo, Gmina Działdowo, Gmina Iłowo-Osada, Lidzbark, Rybno, Płośnica 

i Firma Klastry Energii planują utworzenia klastra energii pod nazwą Działdowski Klaster 

Energii. Celem będzie dążenie do poprawy stanu środowiska naturalnego, bezpieczeństwa 

energetycznego na obszarze tworzonego klastra poprzez inwestycje przede wszystkim                            

w odnawialne źródła energii oraz optymalizację wykorzystania dostępnych zasobów 

energetycznych. 
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Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Wojciech ŚLIWA –zwrócił się z zapytaniem co da nam, mieszkańcom ten 

Klaster Energii, czy będzie tańszy prąd?   

Pan Burmistrz – wyjaśnił, że zakłada się że będą tańsze ceny prądu dla samorządów, dla 

jednostek organizacyjnych szkół, na  oświetlenie ulic. 

Nikt z radnych więcej nie zgłosił głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada  – 19  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LIX/492/23 

w sprawie:  utworzenia Klastra Energii pn. Działdowski Klaster Energii (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 18. 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta 

Działdowo oraz określenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego 

użytego do celów służbowych przez radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego 

własnością Gminy-Miasto Działdowo. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został  radnym przesłany                            

w materiałach sesyjnych. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Pani Żanetta KŁYSZEWSKA- FIDORSKA – Sekretarz Miasta – wyjaśniła, że 

Prokuratura Rejonowa w Działdowie dokonała kontroli uchwały nr XXXV/333/21 Rady 

Miasta Działdowo  z dnia 25 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla 

radnych. W wyniku kontroli  prokuratura wskazała, że należy dokonać zmiany uchwały                           

w zakresie wskazania dodatkowych środków komunikacji jakie mogą być wykorzystywane 

przez radnych zgodnie z obowiązującym rozporządzeniem Ministra Infrastruktury z dnia 25 

marca 2022 r. w sprawie warunków ustalania oraz sposobu dokonywania zwrotu kosztów 

używania do celów służbowych samochodów osobowych, motocykli i motorowerów 

niebędących własnością pracodawcy. Uznano również, że uchwała ta stanowi akt prawa 

miejscowego i dlatego należy dokonać jej publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
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Warmińsko-Mazurskiego. Przy okazji dokonano też kosmetycznych zmian wspomnianej 

uchwały, tak jak zostało to przedstawione w uzasadnieniu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji  wobec tego Przewodniczący zamknął dyskusję                      

i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Rada  – 19  głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

nr LIX/432/23 

w sprawie: ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Miasta Działdowo oraz 

określenia stawek za jeden kilometr przebiegu pojazdu samochodowego użytego do celów 

służbowych przez radnego Rady Miasta Działdowo nie będącego własnością Gminy-

Miasto Działdowo (uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z  głosowania  stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

                                                     

 

Ad. pkt 19. 

Wolne wnioski i informacje 

 

Radny pan Adam SZCZYPIŃSKI – poinformował, że interwencja u Marszałka 

Brzezina doprowadziła do tego, iż Zarząd Wojewódzki Dróg w Olsztynie  zmienił swoją 

decyzję. Uznano zamontowanie lustra przy wyjeździe z drogi osiedlowej na ulicę  

Męczenników za zasadne. Radny podziękował Marszałkowi za interwencje oraz panu 

Burmistrzowi za pokrycie kosztów zakupu i zamontowania lustra. 

Radny pan Piotr DEMSKI – podziękował panu Burmistrzowi, panu Wójtowi 

Zielińskiemu, za współpracę  przy wybudowaniu drogi Gminnej. 

Radny pan Jerzy CYBULSKI – zwrócił uwagę, że trwa budowa Mc Donalds, 

samochody ciężarowe wyjeżdżające z budowy w kierunku ronda nawożą całe masy błota. Tam 

niedaleko znajduje się studzienka kanalizacyjna. Prośba  do prezesa PGKiM aby zwrócić na to 

uwagę, bo za chwilę ta studzienka zostanie zapchana przez to rozjeżdżane błoto. 

Przewodniczący Rady – podziękował panu Burmistrzowi i służbom podległym, które 

usunęły te chwasty wyrastające przy jezdni. Ulice zyskały na estetyce. 

W związku z zakończeniem wakacji i rozpoczęciem nowego roku szkolnego 2023/2024 

Przewodniczący zwrócił się z najlepszymi życzeniami do uczniów, nauczycieli, pracowników 

obsługi, rodziców, życząc dzieciom i młodzieży  owocnej nauki, pozytywnych ocen, 

nauczycielom  dużo satysfakcji  z wykonywanej pracy, pracownikom oświaty dobrej 
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współpracy ze wszystkimi, rodzicom zadowolenia i pociechy z dzieci, wszystkim dużo zdrowia 

i wszystkiego najlepszego. 

Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich na uroczyste obchody rocznicy wybuchu II 

wojny światowej, 1 września o godzinie 17-ej na placu koszarowym.  

   

Ad. pkt 20. 

Zamknięcie sesji 

 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady zamknął obrady LIX   sesji Rady Miasta /12:30/ 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                                  Przewodniczący Rady:           

R. Biełkowska                                                                                                Romuald Remiszewski 


